

CBC MUSIC PRESENTS / PRÉSENTE LE

POLARIS
MUSIC
PRIZE™

PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS™

2019

SUPPORTED BY / SUPPORTÉ PAR

FACTOR Canada

ONTARIO ONTARIO
CREATES CRÉATIF

SLAIGHT
MUSIC



2019 POLARIS MUSIC PRIZE LONG LIST IS HERE

WINNIPEG, MB – Thursday, June 20, 2019

The Polaris Music Prize, presented by CBC Music, has unveiled the 40 albums on the 2019 Long List. This year's Long List is presented by Canada Council for the Arts.

The 2019 Polaris Music Prize Long List is:

Tim Baker - Forever Overhead
Tanika Charles - The Gumption
Clairmont The Second - Do You Drive?
Charlotte Cornfield - The Shape of Your Name
Marie Davidson - Working Class Woman
Dilly Dally - Heaven
The Dirty Nil - Master Volume
Dizzy - Baby Teeth
Elisapie - The Ballad of the Runaway Girl
FET.NAT - Le Mal
Dominique Fils-Aimé - Stay Tuned!
Fucked Up - Dose Your Dreams
Yves Jarvis - The Same But By Different Means
Carly Rae Jepsen - Dedicated
Kaia Kater - Grenades
Kimmortal - X Marks the Swirl
La Force - La Force
LAL - Dark Beings
Laurence-Anne - Première apparition
Salomé Leclerc - Les choses extérieures
Lee Harvey Osmond - Mohawk
Jean Leloup - L'étrange pays
Shay Lia - Dangerous
Les Louanges - La nuit est une panthère
Loud - Tout ça pour ça
Shawn Mendes - Shawn Mendes
Haviah Mighty - 13th Floor
Operators - Radiant Dawn
Orville Peck - Pony
Sandro Perri - In Another Life
PUP - Morbid Stuff
Lee Reed - The Steal City EP
Jessie Reyez - Being Human In Public
Shad - A Short Story About A War

Snotty Nose Rez Kids - Trapline
Alexandra Stréliski - INSCAPE
sydanie - 999
TOBi - STILL
Voivod - The Wake
Wintersleep - In The Land Of

In total, 233 albums were considered by the 199 member jury for Long List selection.

The announcement took place earlier today at The Forks in Winnipeg, Manitoba.

"Canada Council is thrilled to support the musical talent recognized by the Polaris Prize and the success of new generations of Canadian artists here and abroad," said Carolyn Warren, Director General, Arts Granting Programs Division / Directrice générale, Division des programmes de subventions aux arts.

2015 Polaris Music Prize winner, Buffy Sainte-Marie, Music Programs Manager at Manitoba Film and Music and Weakerthans member, Stephen Carroll, Manitoba's Leader Of The Opposition and author/musician, Wab Kinew and Polaris juror, Ashley Bieniarz, were all on hand to help present the Long List nominees. Past-Short List and current-Long List nominees, Snotty Nose Rez Kids, ended the ceremony with a surprise performance of music from their Long-Listed album, Trapline.

The 10 album Short List will be announced on July 16. The 2019 Polaris Music Prize winner will be revealed at the Polaris Gala on Monday, September 16 at the Carlu in Toronto, and will be live streamed globally at cbcmusic.ca/polaris.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2019 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slight Music.

Albums eligible for 2019 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2018 and May 31, 2019. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determine the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury convene on the night of the Gala to select the Polaris Music Prize winner.

Past winners of the Prize are: Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

The Winnipeg Long List events are presented with the assistance of Manitoba Film and Music and Downtown Winnipeg BIZ. The Polaris Long List event in Winnipeg is also supported by Manitoba Music, The Forks, Inn at the Forks, the TD Winnipeg International Jazz Festival and Collective Arts Brewing.

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

We acknowledge Ontario Creates for their continued support of the Polaris Music Prize.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. www.polarismusicprize.ca

About CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Music app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering over 100 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca.

About Canada Council for the Arts

The Canada Council for the Arts is Canada's public arts funder, and has the mandate to foster and promote the study and enjoyment of, and the production of works in, the arts. The Council champions and invests in artistic excellence to professional Canadian artists and arts organizations. Its work ensures that excellent, vibrant and diverse art and literature engages Canadians, enriches their communities and reaches markets around the world. They also raise public awareness and appreciation of the arts through its communications, research and arts promotion activities. www.conseildesarts.ca

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess

(905) 926-6440

amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

CBC Music

Teaghan Hawke

(416) 205-6863

teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets: (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media

Pw: m3d1a

LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS DÉVOILE LA LONGUE LISTE 2019

WINNIPEG, MB – Le jeudi 20 juin 2019

Le Prix de musique Polaris, présenté par CBC Music, a dévoilé les 40 albums qui forment la longue liste de 2019. Cette année, la longue liste est présentée par le Conseil des arts du Canada.

Voici la longue liste du Prix de musique Polaris 2019:

Tim Baker - Forever Overhead
Tanika Charles - The Gumption
Clairmont The Second - Do You Drive?
Charlotte Cornfield - The Shape of Your Name
Marie Davidson - Working Class Woman
Dilly Dally - Heaven
The Dirty Nil - Master Volume
Dizzy - Baby Teeth
Elisapie - The Ballad of the Runaway Girl
FET.NAT - Le Mal
Dominique Fils-Aimé - Stay Tuned!
Fucked Up - Dose Your Dreams
Yves Jarvis - The Same But By Different Means
Carly Rae Jepsen - Dedicated
Kaia Kater - Grenades
Kimmortal - X Marks the Swirl
La Force - La Force
LAL - Dark Beings
Laurence-Anne - Première apparition
Salomé Leclerc - Les choses extérieures
Lee Harvey Osmond - Mohawk
Jean Leloup - L'étrange pays
Shay Lia - Dangerous
Les Louanges - La nuit est une panthère
Loud - Tout ça pour ça
Shawn Mendes - Shawn Mendes
Haviah Mighty - 13th Floor
Operators - Radiant Dawn
Orville Peck - Pony
Sandro Perri - In Another Life
PUP - Morbid Stuff
Lee Reed - The Steal City EP
Jessie Reyez - Being Human In Public
Shad - A Short Story About A War
Snotty Nose Rez Kids - Trampoline
Alexandra Stréliski - INSCAPE
sydanie - 999
TOBi - STILL
Voivod - The Wake
Wintersleep - In The Land Of

Au total, 233 albums ont été considérés par les 199 membres du jury pour la sélection de la longue liste.

L'annonce a eu lieu plus tôt aujourd'hui au Forks à Winnipeg, Manitoba.

« Le Conseil des arts est ravi de soutenir le talent musical reconnu par le Prix Polaris, et le succès des nouvelles générations d'artistes canadiens ici et à l'étranger », a dit Carolyn Warren, Directrice générale, Division des programmes de subventions aux arts.

Buffy Sainte-Marie (gagnante du Prix de musique Polaris 2015), Stephen Carroll (Directeur, Soutien à la musique chez Musique et Film Manitoba, et membre de Weakerthans), Wab Kinew (chef de l'opposition du Manitoba et auteur/musicien) et Ashley Bieniarz (membre du jury Polaris) étaient sur place pour présenter les nommés de la longue liste. Le groupe Snotty Nose Rez Kid (ancien nommé de la courte liste et nommé sur la longue liste cette année) a clos la cérémonie avec une prestation surprise de quelques chansons tirées de son album Trampoline, qui est en nomination sur la longue liste.

Les 10 albums de la courte liste seront annoncés le 16 juillet. Le gagnant du Prix de musique Polaris 2019 sera dévoilé au gala Polaris le lundi 16 septembre au Carlu à Toronto, qui sera diffusé en direct via cbcmusic.ca/polaris.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000\$ à l'artiste ou au groupe ayant créé l'album canadien de l'année, jugé uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. De plus, chacun des neuf autres nommés de la courte liste 2019 recevra 3 000\$, une gracieuseté de Slaight Music.

La période d'éligibilité pour le Prix de musique Polaris 2019 s'étend du 1er mai 2018 au 31 mai 2019. La longue liste et la courte liste sont déterminées par un jury indépendant de journalistes de musique, blogueurs et animateurs provenant des quatre coins du Canada. 11 personnes du bassin des membres du jury seront choisies pour former le grand jury, qui déterminera le gagnant du Prix de musique Polaris le soir du gala.

Les gagnants antérieurs sont Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Les événements de la longue liste à Winnipeg ont été présentés avec l'aide de Musique et Film Manitoba et Downtown Winnipeg BIZ. L'événement de la longue liste du Polaris à Winnipeg est également soutenu par Manitoba Music, The Forks, Inn at the Forks, le TD Winnipeg International Jazz Festival et Collective Arts Brewing.

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

Nous reconnaissons l'appui continu de Ontario Créatif envers le Prix de musique Polaris.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale.

www.polarismusicprize.ca

À propos de CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. Nous sommes la source d'information de confiance au pays. Nos nouvelles, affaires publiques et affaires internationales présentent un point de vue typiquement canadien. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Music, en ligne, à la radio et des émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 100 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards hébergeant le meilleur de la musique canadienne, découvrez le prochain grand artiste avec CBC Music. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca.

À propos du Conseil des arts du Canada

Organisme public de soutien aux arts, le Conseil des arts du Canada a pour mandat de favoriser et de promouvoir l'étude et la diffusion des arts ainsi que la production d'œuvres d'art. Le Conseil promeut et soutient financièrement l'excellence artistique. Il contribue au dynamisme d'une scène artistique vibrante et diversifiée qui suscite l'engagement des Canadiennes et Canadiens envers les arts et la littérature, enrichit leurs communautés et atteint les marchés internationaux. Par ses activités de communication, de recherche et de promotion des arts, le Conseil accroît l'intérêt et l'appréciation du public pour les arts.
www.conseildesarts.ca

Contacts médias:

Prix Polaris - Québec

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris - Canada

Amanda McCauley
Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

CBC Music

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo: (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe: m3d1a

Partners /
Partenaires



Long List partners /
Partenaires de la longue liste

